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Interpellation till stadsbyggnadsnämndens ordförande Johan Algernon - angående bra
skol- och förskolegårdar

 

Vi har vid flertal tillfällen, med början år 2013, tagit upp frågan om storlek och utformning av skolors och

förskolors skolgårdar. Vi tog 2018 upp i en motion frågan om ”Riktlinjer för skolors och förskolors

skolgårdar”, där vi framhöll att ”Täby kommun saknar genomtänkta mål och riktlinjer för hur skolors och

förskolors skolgårdar ska utformas och hur stora de ska vara”. Vi påpekade också att ”bra skolgårdar med

tillräckliga friytor är en viktig kvalitetsaspekt vid byggande av skolor. Skolgårdarna ska inbjuda till fri lek för

att befrämja såväl fysisk, som social och mental hälsa”.

Vi hänvisade också till att ”Forskningen visar att varierad vegetation och topografi har en positiv inverkan på
barns lek och deras skolresultat samt att bedriva pedagogisk verksamhet i utomhusmiljöer kan dessutom

förstärka inlärningen och utgöra ett komplement till undervisningen i klassrummet för alla skolans ämnen”.

Motionen avslogs bl a med motiveringen att ”kommunen arbetar metodiskt med att säkerställa bra
utbildningsmiljöer och skolgårdar i det framtida Täby och att kommunen inte har unika krav avseende dessa
miljöer i förhållande till andra kommuner.” Vi reserverade oss mot beslutet enligt följande: ”De synpunkter
vi för fram i motionen har stöd i forskningen och Boverket framhåller i sin rapport: Gör plats för barn och
unga, skolgårdens betydelse för lek, lärande och hälsa och att detta kan åstadkommas genom framsynt
fysisk planering och utformning. Vår slutsats blir självklart att skolgården är en viktig del i barns utveckling

och välbefinnande och därför bör ges högsta prioritet. Vi avslutade vår reservation med att konstatera att
”motionen har inneburit att medvetande och förståelse för skolgårdarnas betydelse har ökat och
förhoppningsvis ger avtryck i det framtida planerandet i Täby”. Tyvärr har denna vår förhoppning ej infriats.

Motionen följdes upp 2020 med en interpellation i frågan om hur kommunen avser att agera för att förskole-
och skolgårdar i Täby ska utformas så att normer för storlek uppfylls och en god utbildningsmiljö säkerställs?

Som synes har vi socialdemokrater varit mycket aktiva i frågan kring skolors och förskolors skolgårdar.

Med utgångspunkt från aktuell forskning och gjorda erfarenheter blir det alltmer aktuellt att ta reda på hur

förskole- och skolgårdarna ser ut och fungerar för barn och pedagogisk personal. I det sammanhanget är det

angeläget att relatera till barnkonventionen som tar fasta på barnens rättigheter, bl a i artikeln 3 - Barnens
bästa ska alltid bedömas och beaktas och i artikel 31 — Rätt till vila, fritid, rekreation och kultur.

Med anledning av ovanståendeundrar jag:

- Hur har kommunen arbetat metodiskt med att säkerställa bra förskole- och skolgårdar i Täby?
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